
PROTOKÓŁ  NR XXXV/14 
 

z obrad XXXV  Sesji VI kadencji Rady Gminy Firlej  
w dniu 30 kwietnia  2014 r.  

rozpoczętej o godz. 830,  a zakończonej o godz.1000. 
 
 W obradach XXXV Sesji Rady Gminy Firlej udział wzięło 15 radnych.  
  
W sesji udział wzięli zaproszeni goście: 
 
1. Wójt Gminy Firlej Sławomir Cieszko 
2. Zastępca Wójta Gminy Dariusz Firczuk 
3. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Firleju Maria Stawinoga 
 
 Lista obecności radnych  – w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
 Obrady XXXV Sesji Rady Gminy Firlej otworzył i im przewodniczył Przewodniczący 
Rady Gminy Firlej radny Adam Toboła. 
 
 

Proponowany porządek obrad: 

 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Firlej za rok 2013 i rekomendacje w 

zakresie realizacji zadań. 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Firlej z Organizacjami 

Pozarządowymi za rok 2013. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XIX/85/2012 Rady 

Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Firlej na okręgi 
wyborcze. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Firlej na obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
11. Zakończenie obrad.  
 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad. 

 
 Przewodniczący obrad radny Adam Toboła otworzył obrady XXXV Sesji Rady 
Gminy Firlej, Przewodniczący powitał przybyłych na obrady radnych oraz Wójta wraz z 
pracownikami Urzędu Gminy i stwierdził, że na stan 15 radnych, obecnych jest 15 radnych, 
jest więc quorum do prawomocności obrad i ważności podejmowanych uchwał. 
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Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
 Przewodniczący rady powiedział, że radni otrzymali porządek obrad i zapytał, czy do 
tak zaproponowanego porządku są jakieś uwagi, bądź inne propozycje. 

W związku z brakiem uwag i propozycji, Przewodniczący zaproponował aby 
wprowadzić do porządku obrad punkt: podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia w sprawie utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-
Garbów-Jeziorzany-Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej”. 
 Wyjaśnienia do przedstawionego punktu udzielił Wójt Gminy Sławomir Cieszko, 
który powiedział, że jest nowy okres planowania finansowego na wykorzystanie środków 
unijnych i nie będzie możliwości pozyskiwania środków unijnych na drogi. Jedyną taką 
alternatywą jest stworzenie aglomeracji, taka aglomeracja jest tworzona wokół Lublina, więc 
gminy które znajdują się obok Lublina mają możliwość udziału w podziale tych środków. 
Gmina Firlej jest za daleko, aby mogła się załapać do tej aglomeracji i na te środki. Więc 
gminy, które są dalej postanowiły, że utworzą odrębna aglomerację i zechcą skorzystać z tych 
środków. Wójt uznał, że szansa powodzenia jest nie wielka  i dlatego gmina Firlej wcześniej 
się w to nie angażowała. Wszystkie wymienione gminy oprócz Kocka i Firleja podjęły już 
wcześniej stosowne uchwały. Natomiast gmina Firlej wstrzymywała się z podjęciem uchwały, 
dlatego, że znalezienie się w aglomeracji wiązało się z tym, iż nie można było korzystać ze 
środków PROW, lecz zostało to znowelizowane przez Ministra Rolnictwa i w chwili obecnej 
nie przeszkadza. Wójtowie wymienionych w uchwale gmin zaproponowali, aby rozszerzyć o 
Firlej i Kock z tego względu, że układy komunikacyjne być może pozwolą w przyszłości na 
pozyskanie pewnych środków. Wójt zaznaczył, że gmina może w każdej chwili wystąpić z tej 
aglomeracji, nie ponosząc żadnych kosztów, jest to uchwała intencyjna. 
 Przewodniczący zapytał, czy są jakieś pytania do tego punktu. 
 Z uwagi na brak pytań, Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-Garbów-Jeziorzany-Kamionka-
Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej” i umieszczenie go w pkt 10. 
 Za wprowadzeniem do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia w sprawie utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-
Garbów-Jeziorzany-Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej” głosowało 15 
radnych. 
 Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad po wprowadzonych zmianach, 
a następnie poddał go pod głosowanie. 
 Porządek obrad XXXV Sesji Rady Gminy Firlej przyjęty został jednogłośnie 15 
głosami „za”, w obecności 15 radnych i prezentuje się on następująco: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Firlej za rok 2013 i rekomendacje w 

zakresie realizacji zadań. 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Firlej z Organizacjami 

Pozarządowymi za rok 2013. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XIX/85/2012 Rady 

Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Firlej na okręgi 
wyborcze. 
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9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Firlej na obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-Garbów-Jeziorzany-
Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej”. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
12. Zakończenie obrad.  
 

W związku z przyjęciem porządku obrad Przewodniczący obrad zamknął punkt i 
przeszedł do realizacji kolejnego. 
 

Ewidencja podjętych uchwał 

 
1. Nr XXXV/161/14 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XIX/85/2012 Rady 

Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Firlej na okręgi 
wyborcze. 

2. Nr XXXV/162/14 zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Firlej na obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

3. Nr XXXV/163/14 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-Garbów-Jeziorzany-
Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej”. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z przebiegu obrad poprzedniej sesji 

był wyłożony do czytania, a następnie spytał, czy radni mają jakieś uwagi do treści protokołu.  
W związku z tym, że nikt nie zgłosił uwag do protokołu Przewodniczący Rady 

zaproponował, aby protokół z przebiegu obrad poprzedniej sesji przyjąć bez czytania. Innych 
propozycji nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z przebiegu obrad XXXIV Sesji RG z dnia 27 marca 2014 r. 
 Protokół z przebiegu obrad poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie 15 głosami 
„za”  w obecności 15 radnych. 
 
Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
 

Sprawozdanie z działań między sesjami 
przedstawił Wójt Gminy Sławomir Cieszko. 

 
 Na wstępie Wójt powiedział, że w chwili obecnej można jedynie rozmawiać o 
realizowanych inwestycjach, gdyż jest ich bardzo dużo. Tradycyjnie Wójt rozpoczął od 
inwestycji szkolnych i wyjaśnił, że inwestycje te przebiegają sprawnie. Wola Skromowska 
jest już w części podpiwniczona i ciągną drugą część do stropu, pozostanie jeszcze jedna 
kondygnacja i dach. Jeżeli chodzi o Firlej, zbliżają się do zakończenia wykończenia wnętrza 
budynku. Realnym terminem zakończenia jest m-c lipiec, żeby można było na spokojnie 
budynek oddać i od m-ca września wprowadzić dzieci. 
 Również bardzo sprawnie przebiegają prace przy budowie szaletu na LOK. Jest już 
doprowadzona woda i kanalizacja do budynku. Wójt powiedział, że w granicach m-ca maja 
inwestycja ta zostanie zakończona. 
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 Kolejna inwestycja, która jest przygotowywana to budowa biblioteki w Sobolewie. 
Gmina otrzymała dofinansowanie do tej budowy w wys. 589.014 zł.. Z  Ministrem Kultury 
jest uzgodniona umowa i w związku z tym, że inwestorem jest biblioteka to w dniu 
dzisiejszym Pani Dyrektor podpisze tą umowę. W związku z powyższym będzie już 
możliwość uruchomienia procedur na wybór wykonawcy. Termin realizacji jest na 30 
listopada 2014 r., termin jest bardzo krótki, gdyż do końca roku należy rozliczyć inwestycję. 
 Wójt powiedział, że na dniach zostanie złożony wniosek na środki z FOGR na 
przykrycie dywanika w Czerwonce Poleśnej. 
 Wójt poinformował o realizowanych inwestycjach przez powiat, a mianowicie powiat 
wykonuje przykrycie dywanikiem drogę w kierunku Antonina od 19 na długości 1300 m. 
Również przez powiat będzie realizowany odcinek drogi od 19 w kierunku Kunowa łącznie z 
wykonaniem mostka. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych obiecał utwardzenie tłuczniem 
ok. 1 km drogi na Klinie.  
 Gmina również realizowała nawózkę na drogi między innymi na Stalowni, dalsze 
prace będą kontynuowane od 5 maja. Na Stalownię zostały przewiezione płyty, które 
pochodzą z rozbiórki po szkole i chcemy wykonać z nich cały podjazd pod górę za kuźnią. 
Również została poprawiona droga powiatowa na Baran na długości 2 km. 
 Został złożony wniosek na modernizację oddziałów przedszkolnych w Szkołach 
Podstawowych na kwotę 87 tys. zł., w ramach tego projektu jest organizacja placu zabaw przy 
szkole podstawowej w Woli Skromowskiej. 
 Następnie Wójt poinformował, że po 9 maju przystąpimy do częściowej rozbiórki 
budynku w Woli Skromowskiej, ponieważ firma chce wejść na dalszą część budowy. W 
rozbiórce również będą pomagać pracownicy urzędu z tego względu, że chcemy odzyskać 
pewne elementy, chociażby blachę, jak i elementy centralnego ogrzewania. Te rzeczy, które 
są możliwe do odzyskania i wykorzystania należy zabezpieczyć i zdeponować w odpowiednie 
miejsce. 
 Na zakończenie Wójt zaprosił radnych na obchody 3 maja oraz na uroczystości 
związane z wkopaniem kamienia węgielnego na dzień 9 maja. Radni otrzymali imienne 
zaproszenia na tą uroczystość. 
 
Ad. 5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 
 Radny Stanisław Popkiewicz powiedział, że 2 lata temu była realizowana niewielka 
inwestycja w Łukówcu, gdzie zostało zrobione 500 m drogi we wsi. W chwili obecnej 
rozpoczęła się też inwestycja drogowa i w związku z powyższym radny Popkiewicz zwrócił 
się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady, dlaczego radnym nie zostało przedstawione do 
wiadomości pismo z Powiatu dotyczące realizacji tej inwestycji. Radny Popkiewicz przekazał 
pismo Przewodniczącemu radny i poprosił Przewodniczącego, aby  zapoznał z jego treścią 
radnych.  
 Przewodniczący Rady przedstawił pismo z Zarządu Powiatu w Lubartowie z dnia 26 
listopada 2013 roku (pismo stanowi załącznik do protokołu). 
 Radny Popkiewicz zapytał, dlaczego to pismo nie ujrzało światła dziennego. 
 Przewodniczący wyjaśnił, że w chwili uchwalania budżetu były prowadzone 
rozmowy o wielu rzeczach, ale celem nadrzędnym w tamtym okresie było znalezienie 
środków na dołożenie do inwestycji oświatowych. Przy budżecie była taka rozmowa, że o 
innych rzeczach na razie nie rozmawiamy bo wszystkiego nie da się na raz zrobić, ponieważ 
nie ma na to środków. Przewodniczący powiedział, że każdy oczekuje, aby u niego było jak 
najwięcej zrobione, ale skoro o środki oświatowe starania trwały ok. 10 lat i raptem nadarzyła 
się okazja, że można te środki otrzymać i zrealizować tą inwestycję, to nie można było tego 
stracić. Przecież były uwagi ze strony rady dlaczego nie została dokończona szkoła, były 



 5 

rozważane różnego rodzaju propozycje, aby dokończyć tą szkołę, żeby dzieci mogły się uczyć 
w lepszych warunkach. Skoro teraz nadarzyła się okazja i gmina otrzymała wymarzone środki 
to należy je wykorzystać. Radny może sobie myśleć co chce, ale priorytetem na tamtą chwilę 
były sprawy oświatowe. 
 Radny Popkiewicz powiedział, że on nie pytał Przewodniczącego dlaczego gmina nie 
dołożyła pieniędzy do budowy drogi, tylko zapytał dlaczego to pismo nie ujrzało światła 
dziennego. Radny zapytał Przewodniczącego, czy zrozumiał pytanie. Radny powiedział, że 
Przewodniczący tłumaczy o czym była rozmowa przy uchwalaniu budżetu, ale czy wówczas 
była mowa o budowie szaletów. Radny stwierdził, że nie pojęciem jest, żeby pieniądze z 
rezerwy budżetowej zostały przekazane na szalet. Mieszkańcy gminy mówią tak; że turyści 
będą mieli gdzie się załatwić, ale mieszkańcy gminy Firlej, jak przyjadą do Firleja nie będą 
mieli gdzie. Radny stwierdził, że Przewodniczący nie protestował, jak pieniądze z rezerwy 
budżetowej były przekazywane na szalet. Jak się rozmawia z mieszkańcami to się dziwią, że 
jest takie postępowanie radnych i wójta na ten temat. 
 Przewodniczący powiedział, że na temat szaletów rozmawialiśmy rok temu, lecz ze 
względów od nas nie zależnych nie doszło do realizacji tej inwestycji, gdyż wykonawca 
odmówił podpisania umowy. Przewodniczący zaznaczył, że w tamtym okresie nie było 
sprzeciwu rady, że nie należy budować szaletu nad jeziorem. Rada do tematu wróciła w tym 
roku, to mógł pan radny zabrać głos na ten temat, ale zdecydowanych protestów ze strony 
rady nie było. 
 Radny Popkiewicz przypomniał, że on był przeciwny tej inwestycji, to dlaczego 
Przewodniczący tak mówi. 
 Przewodniczący stwierdził, że gdyby większość rady zdecydowała, że nie budujemy 
szaletu, to środki były by wykorzystane w inny sposób. 
 O głos poprosił Wójt Gminy Sławomir Cieszko, który zwrócił się do radnego 
Popkiewicza informując go, że na inwestycje drogowe powiat otrzymał w listopadzie lub 
październiku roku ubiegłego środki w wys. 2.600.000 zł z budżetu państwa extra. Co się z 
tymi pieniędzmi stało. Na ostatniej sesji Rady Powiatu została sprytnie schowana kwota 
2.500.000 zł na nienależnie pobrane środki na oświatę. Krótko mówiąc, pieniądze, które 
miały pójść na drogę, poszły na zwrot do budżetu państwa, a później szuka się pieniędzy na 
inwestycje. Była szansa pozyskania środków, gmina opracowała dokumentacje z Wójtem 
Gminy Kamionka na budowę drogi przez Sobolew do Ciemna, lecz ze strony powiatu było 
zero odzewu. Wójt stwierdził, że żeby można było dawać, to trzeba mieć. Wójt powiedział, że 
nie zamierza się wszystkim tłumaczyć, dlaczego tylko tyle załatwił pieniędzy, a nie więcej, bo 
Pan pieniędzy tych nie przyniósł. Nie napisał Pan projektu, tak jak pisze to Wola 
Skromowska, jak piszą inne Stowarzyszenia. Natomiast powiat, też nie myśli, czy dołożyć do 
drogi na Czerwonką Poleśną, czy do innej inwestycji. My nie jesteśmy tak bogaci, żeby 
dokładać, a z drugiej strony potrzebowali 400.000 zł na mostek, jednak jak się okazuje i bez 
tych pieniędzy mostek będzie, tylko jak się rozmawia i negocjuje. Czy gmina ma brać kolejny 
kredyt i  zadłużać się na powiat, jak ledwo wiążemy koniec z końcem przy tych inwestycjach, 
które obecnie realizujemy. Wszyscy chcą pieniędzy, policja na radiowóz, związek 
policjantów też chce dofinansowania, tylko skąd to wziąć i kto to ma dać. Wójt stwierdził, że 
nie ma nic przeciwko temu, jeżeli ktoś wyjmuje z kieszeni i daje, jeśli radni chcą 
zrezygnować z diety i wpłacić ją na radiowóz, czy na policjantów to proszę bardzo. To, co w 
tej chwili realizujemy, są to inwestycje na 20.000.000 zł, przy takiej gminie, to na prawdę 
trzeba po nocach nie spać, żeby to wszystko zrobić. Wójtowi nie jest potrzebna impreza w 
dniu 9 maja, bo kto chce to widzi, a kto nie chce to nie zobaczy, ale słowo „dziękuję” dla 
pewnych osób się należy. 
 Radny Marek Piwowar stwierdził, że łatwo jest wystąpić powiatowi, żeby gmina 
dofinansowała do remontu drogi. Natomiast jeśli chodzi o wykonanie drogi do Sułoszyna, 
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jeśli wtedy była by dobra wola Starosty była by ta droga wykonana ponieważ zabrakło tylko 
1,5 punktu , a tak droga jest nie skończona. 
 Radny Popkiewicz stwierdził, że kolejny raz powtarza, że jemu nie chodziło o 
przekazanie środków finansowych, tylko dlaczego to pismo nie zostało przedstawione 
radnym. Radny powiedział, że Wójt mówi, iż nie ma pieniędzy na drogi powiatowe, a 
kilkakrotnie prosił Pana Przewodniczącego, aby rada przejechała się drogą do radnej Bocian i 
zobaczyła, że tam są zmarnowane pieniądze. Radny zgłosił wniosek, aby radni przejechali się 
tą drogą. Radny powiedział, że jechał tą drogą wczoraj i usłyszał opinię mieszkańców na ten 
temat. Po polnej drodze, która została wykonana równiarką, można jechać jak po stole, a ta 
cementówka to się płakać chce. 
 Radny Melchior ustosunkował się do wypowiedzi radnego Piwowara. Radny 
wyjaśnił, że w sprawie tej drogi co mówił radny Piwowar otrzymał pismo z powiatu wspólnie 
z radnym Cybulem, że w tym roku ma być robiona ta droga do Sułoszyna poprzez wysypanie 
jej tłuczniem. 
 Wójt wyjaśnił, że radny Piwowar mówił o innym odcinku drogi, a mianowicie o 
wykonaniu wspólnej inwestycji drogowej w ramach programu Schetynówek, jest tam 700 m 
drogi powiatowej, natomiast pozostała  część była drogą gminną. Gmina chciała wykonać tą 
drogę wspólnie z powiatem, przy składaniu wniosków powiat się nie dołożył. Dlatego droga 
zostało wykonana w okrojonym zakresie za własne pieniądze. Jeśli by się zaangażował 
również powiat, to w tych pieniądzach była by zrobiona cała droga. Natomiast gmina wydała 
pieniądze, które miała na ten odcinek, a teraz powiat występuje do gminy na 800 m ich drogi. 
Kolejne działania gminy były w kierunku wykonania drogi do Żurawińca, gmina wykupiła 
grunt, bo gdyby droga szła drogą powiatową to nigdy w życiu by jej nie było. Wójt 
powiedział, że rozmawiał z Dyrektorem Jaworskim, który wspominał o realizacji 1 km drogi 
na Grabinie, natomiast nic nie mówił jeśli chodzi o ten zakres prac, co mówi radny Melchior. 
 Radny Popkiewicz powiedział, że rozmawiał z pracownikami, którzy remontują 
drogę na Antonin i pytał ich, jak długo ta droga wytrzyma, czy wytrzyma z 5 lat, czy nie. 
Pracownicy stwierdzili, że może więcej niż 5 lat, ale długo nie wytrzyma bo jest złe podłoże. 
Radny nawiązał do drogi realizowanej na Czerwone Poleśnej i stwierdził, że podłoże na tej 
drodze może wytrzyma 2-3 lata nie dłużej. Droga jest zrobiona od podstaw i nie będzie na co 
kłaść dywanika. 
 Wójt wyjaśnił, że trzeba będzie na tej drodze porobić uzupełnienia, ale jest ona w 
okresie gwarancji. 
 Przewodniczący rady stwierdził, że skoro rada dyskutuje na temat pieniędzy, to 
pozwoli sobie przedstawić pismo z Komendy Powiatowej Policji w Lubartowie, która zwraca 
się z prośbą o wsparcie finansowe w wys. 10.000 zł na zakup radiowozu dla Komisariatu 
Policji w Kocku. 
 Radny Piwowar powiedział, że rada dołożyła do zakupu samochodu nie 
oznakowanego i uznał, że samochody policyjne są wykorzystywane do innych celów niż 
powinny. 
 Natomiast Przewodniczący rady przypomniał, że gmina Firlej w całości 
sfinansowała zakup dwóch samochodów dla policji, a mianowicie poloneza i skody. Po 
pewnym okresie, jak samochody były wycofywane z eksploatacji, nie zapytali się gminy, że 
może gminie ten samochód by się przydał np. na potrzeby opieki społecznej czy innej, tylko 
zrobili z tym co chcieli. Przewodniczący zwracając się do rady poprosił, aby każdy z radnych 
przemyślał tą sprawę. 
 Następnie Przewodniczący zapoznał z pismem Niezależnego Samorządowego 
Związku Zawodowego Policjantów w Lubartowie, w którym policjanci zwracają się z prośbą 
o wsparcie finansowe ich Związku. 
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 Wójt przypomniał, że jest zabezpieczona kwota w wys. 5 tys. zł. na policję. Pieniądze 
te są wydatkowane na dodatkowe służby policjantów z Lubartowa. Przecież gmina nie 
podchodzi do tego, że policja jest odstawiana. 
 Przewodniczący powiedział, że oczekuje ze strony rady wypowiedzi na ten temat. 
 Radny Popkiewicz powiedział, że Komendant Policji w Kocku, żeby miał nie 
wiadomo ile samochodów, to jeżeli ktoś zgłasza wezwanie, to i tak nie przyjedzie. Radny 
stwierdził, że on osobiście czeka już 3 lata na przyjazd policjantów od chwili jak zgłosił 
interwencję. 
 Przewodniczący podsumowując stwierdził, że każdy ma jakieś oczekiwania, ale czy 
one są do zrealizowania, to na pewno trzeba cierpliwości, bo na wszystko na pewno nie 
starczy pieniędzy.  
 
Ad. 6. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Firlej za rok 2013 i rekomendacje w 

zakresie realizacji zadań. 

 
 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Firleju Pani Maria Stawinoga 
zapoznała radnych z oceną zasobów pomocy społecznej w gminie Firlej za rok 2013 i 
rekomendacją w zakresie realizacji zadań. Pani Kierownik wyjaśniła, że ocena zasobów 
przygotowywana jest w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 
Obejmuje infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania 
pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący. Ocena obejmuje osoby i rodziny 
korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz rozkład ilościowy. (Ocena 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 W zawiązku z brakiem pytań przewodniczący obrad zamknął punkt i przeszedł do 
realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Firlej z Organizacjami 

Pozarządowymi za rok 2013. 

 
Zastępca Wójta Gminy Dariusz Firczuk przedstawił sprawozdanie z realizacji 

Programu Współpracy Gminy Firlej z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2013. Zastępca 
wyjaśnił, że organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, nie później niż do dnia 
30 kwietnia każdego roku, jest obowiązany przedłożyć organowi stanowiącemu jednostki 
samorządy terytorialnego sprawozdanie z realizacji programu współpracy za rok poprzedni i 
takowe sprawozdanie zostało przygotowane ( sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 W związku z brakiem uwag oraz pytań do przedstawionego sprawozdania, 
Przewodniczący obrad przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XIX/85/2012 Rady 

Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy Firlej na okręgi 

wyborcze. 

 

 Przewodniczący zapoznał z uzasadnieniem do uchwały. W dniu 28 września 2012 
roku w oparciu o liczbę ludności, według stanu na dzień 30.06.2012r. dokonano podziału 
Gminy na okręgi wyborcze. W drugiej połowie 2012 roku i w 2013 roku nastąpiły zmiany w 
liczbie ludności w poszczególnych okręgach wyborczych. W Nowym Antoninie i Starym 
Antoninie nastąpił wzrost liczby ludności (dotychczasowy okręg 15), a w Sobolewie, 
Sobolewie Kolonii i Majdanie Sobolewskim (dotychczasowy okręg: 13 i 14) znaczny spadek. 
Powyższe wpłynęło na dysproporcje w normie przedstawicielstwa. Przeprowadzona analiza 
stanu ludności na 31.03.2014r. wskazuje, że dysproporcje pomiędzy okręgiem 13 i 14, a 
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okręgiem 15 zwiększają się na niekorzyść okręgu 15. W powyższych okolicznościach, 
dokonanie zmian w podziale gminy na okręgi wyborcze jest nie tylko zasadne, ale również 
konieczne. Nowy podział na okręgi wyborcze, wprowadzony do aplikacji przygotowanej 
przez Państwową Komisję Wyborczą nie wykazuje błędów.  

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś niejasności lub wątpliwości do 
przedstawionego projektu uchwały. 

Z uwagi na brak pytań Przewodniczący przedstawił uchwałę w sprawie wprowadzenia 
zmian do uchwały Nr XIX/85/2012 Rady Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie 
podziału Gminy Firlej na okręgi wyborcze, a następnie poddał ją pod głosowanie. 

Uchwałę Nr XXXV/161/14 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr 
XIX/85/2012 Rady Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy 
Firlej na okręgi wyborcze, przegłosowano i przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za” w 
obecności 15 radnych. 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Firlej na obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

 
 Przewodniczący zapoznał z uzasadnieniem do uchwały. Siedzibą Obwodowej 
Komisji Wyborczej Nr 7 był budynek byłej Szkoły Podstawowej w Sobolewie Kolonii. W 
2013 roku w wyniku pożaru budynek uległ całkowitemu spaleniu. W kwietniu 2014r. 
podpisana została umowa z osobą fizyczną na udostępnienie na potrzeby związane z 
wyborami budynku mieszkalnego, zlokalizowanego w pobliżu dotychczasowej siedziby 
obwodowej komisji. Zmiana uchwały podyktowana jest również faktem dostosowania 
numerów okręgów wyborczych, w oparciu o podjętą uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian 
do uchwały Rady Gminy z dnia 30 kwietnia 2014r. w sprawie podziału gminy na okręgi 
wyborcze. 
 Przewodniczący zapytał, czy są jakieś pytania lub uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 

 Z uwagi na brak pytań Przewodniczący przedstawił uchwałę w sprawie wprowadzenia 
zmian do uchwały Nr XIX/85/2012 Rady Gminy Firlej z dnia 28 września 2012 r. w sprawie 
podziału Gminy Firlej na okręgi wyborcze, a następnie poddał ją pod głosowanie. 

 Uchwałę Nr XXXV/162/14 w sprawie podziału Gminy Firlej na obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych, przegłosowano i przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 
radnych. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-Garbów-Jeziorzany-

Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej”. 

 
 Przewodniczący wyjaśnił, że Pan Wójt już omówił przygotowany projekt uchwały. W 
związku z powyższym, zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania. 

 Z uwagi na brak pytań Przewodniczący przedstawił uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia w sprawie utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-
Baranów-Garbów-Jeziorzany-Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej”, a 
następnie poddał ją pod głosowanie. 

 Uchwałę Nr XXXV/163/14 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
w sprawie utworzenia „Obszaru Funkcjonalnego Abramów-Baranów-Garbów-
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Jeziorzany-Kamionka-Kurów-Markuszów-Michów-Ułęż-Kock-Firlej”, przegłosowano i 
przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 radnych. 
 
Ad.11. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

 Przewodniczący stwierdził, że wszystkie sprawy zostały wyjaśnione w trakcie obrad, 
ale mimo to zapytał, czy są jeszcze jakieś zapytanie lub  wnioski ze strony rady. 
 Radni nie zgłosili żadnych pytań. 
 
Ad.12. Zakończenie obrad.  

 
W związku ze zrealizowaniem przyjętego porządku obrad Pan Adam Toboła 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż zamyka obrady XXXV  Sesji Rady Gminy Firlej 
w dniu 30 kwietnia 2014 roku. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
  Protokołowała      Przewodniczył 
   Zofia Pożaroszczyk     Adam Toboła 
          
 
 


